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aan Leden van de Werkgroep Raad 2018 / College / Directie 
opsteller E.M. Geldorp en O. Vliegenthart 
datum 16 november 2017 
bijlage  
onderwerp Herijking vergaderstelsel (2) 
 

 

I. Aanleiding 
Op 2 oktober heeft de werkgroep zich uitgesproken over de algehele herijking van het vergaderstelsel.  
 
De werkgroep heeft daarbij de volgende uitspraken gedaan: 

a) Het vergadermodel met als uitgangspunt “één vaste dag in de week vergaderen (donderdag)” 
wordt met een positief advies via het Presidium aan de raad voorgelegd, vooralsnog wordt 
daarbij gekozen voor variant 1; 

b) Het vergadermodel zou 1 januari 2018 van start moeten gaan; de oude raad kan er dan alvast 
aan wennen, zodat de nieuwe raad er zonder problemen mee kan gaan werken; 

c) Na verloop van tijd (jaar / halfjaar / zodra er aanleiding is) wordt het vergadermodel 
geëvalueerd en daar waar nodig verbeterd; 

d) Vanaf dit moment zitten bij de vervolgbijeenkomsten ook vertegenwoordigers vanuit het 
college en de ambtelijke organisatie aan tafel m.b.t. de afstemming; 

e) Het aantal beschikbare vergaderweken / -dagen, rekening houdend met recessen, etc., wordt 
inzichtelijk gemaakt;  

f) De wijze waarop inwoners meer in dialoog met de raad kunnen gaan, wordt nader inzichtelijk 
gemaakt; 

g) De consequenties en voorwaarden voor een thematische verdeling van onderwerpen naar 
hard – zacht worden nader geduid; 
 

II. Uitwerking  
Hieronder wordt bovenstaande nader uitgewerkt. Deze uitwerking moet worden gezien in variant 1 als 
model voor het nieuwe vergaderstelsel. 

 
a) Wekelijks op de donderdag vergaderen, en 
b) Invoeringsdatum 

Het is wenselijk dat er z.s.m. een principebesluit wordt genomen over de ingangsdatum van het 
nieuwe vergaderstelsel. Is dat per 1-1-2018 of op een andere datum? Die duidelijkheid moet worden 
gegeven naar de interne en externe partijen. De griffiers-wisseling interfereert ongelukkigerwijs met 
deze herijking, daar dient rekening mee te worden gehouden. 
 

c) Evaluatie 
Werken met aanpassingen in structuren zal -zeker in het begin- wennen zijn voor alle betrokken. 
Interne / externe processen zullen moeten worden aangepast, ook de fracties, het college, de griffie 
en de organisatie zullen op onderdelen anders moeten gaan werken. Het is van belang dat het nieuwe 
vergaderstelsel voldoende tijd wordt gegund om tot een succes te verworden. 
 

d) – 
 

e) Beschikbare vergaderweken/-dagen 
Ook met het nieuwe vergaderstelsel wordt rekening gehouden met recesweken en feestdagen, mede 
gebaseerd op de basisschoolvakanties. 
Op basis daarvan kan worden gesteld dat er van de 52 weken netto 41 vergaderweken/-dagen zijn. 

 
f) Inwoners in dialoog met de raad 

In beide op 2 oktober besproken varianten is ruimte voor dialoog tussen inwoners en de raad. In beide 
varianten kunnen: 

- Inwoners gebruik maken van het spreekrecht voor burgers. Dit spreekrecht zou zoveel als 
mogelijk in de beeldvormende fase aan de orde moeten komen. Het gaat dan om 
onderwerpen die concreet op de agenda staan. 
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- Inwoners of organisaties richten zich voortaan tot de raad binnen de systematiek van het 
vergaderstelsel. Dat is anders dan nu het geval is. Binnen het nieuwe vergaderstelsel is 
nadrukkelijk platform en ruimte om in gesprek met elkaar te gaan, binnen of buiten het 
Stadhuis. Dat laatste zal in de eerste variant overigens makkelijker praktisch uitvoerbaar zijn.  
 
De dialoog met de samenleving wordt daarmee als het ware een vast onderdeel van de 
werkzaamheden / werkwijze van de raad. Doordat de raad op steeds dezelfde dag in de week 
bijeenkomt, zal dit ook in de samenleving bekend gaan worden en gaan “leven”.  
 
Ook voor raadsleden wordt het makkelijker, al dan niet via de raadsconsultatiebrief, via de 
Agendacommissie onderwerpen op de politieke agenda te plaatsen. Vergelijk het recente 
voorbeelden met de motie “experiment regulering wietteelt” en “brief over de HAP/SEH”. 

 
g) Thematische verdeling Hard – Zacht 

Als we op een vaste dag in de week gaan vergaderen, is het noodzakelijk dat er met parallelsessies 
kan worden gewerkt. Het nieuwe Stadhuis beschikt over 2 goed gefaciliteerde vergaderzalen, dus dat 
is “technisch” prima mogelijk. Als het in een bepaalde week niet per se nodig is, dan wordt er 
logischerwijs niet in parallelsessies vergaderd. 

 
Met een aantal zaken moet dan rekening worden gehouden, hetgeen betekent keuzes maken en op 
onderdelen jezelf als raad “beperkingen opleggen”. Dat betekent onder meer: 

- De onderwerpen die aan de orde kunnen komen, moeten worden ondergebracht in twee vaste 
categorieën. De onderwerpen uit eenzelfde categorie worden niet parallel geagendeerd. Het 
ligt voor de hand om een onderscheid Hard en Zacht te maken, de portefeuilles moeten bij 
een van die categorieën worden ondergebracht. 

- Bij de verdeling van de portefeuilles aan de leden van het (nieuwe) college moet hiermee 
rekening worden gehouden. 

- Fracties dienen zich te “splitsen” en te gaan werken met woordvoerderschappen. 
- De planning / LTA moet evenwichtig zijn in de behandeling van onderwerpen uit beide 

categorieën. 
 

III. Vervolg 
De werkgroep wordt het volgende voorstel gedaan: 
 

1. Geef de griffie de opdracht om voor het Presidium een voorstel op te stellen inzake het een 
geheel nieuw Reglement van Orde voor de raad 2018, ter vervanging van het Reglement van 
Orde voor de raad 2012 en de Verordening op de raadscommissies 2012. 

o De basis is variant 1 uit het memo van september 2017; 
o De portefeuilles worden daarbij onderverdeeld in de categorie Hard – Zacht;  

 
2. Geef aan wanneer het nieuwe vergaderstelsel van kracht gaat. Het is denkbaar dat de raad 

met een soort van korte overgangsperiode gaat werken, waarbij nog niet alles is vastgelegd in 
het nieuwe reglement van orde. Een uitgangspuntennotitie vormt dat het kader voor de 
agendering en behandeling van onderwerpen, met onder meer vastgelegd de rol van de 
Agendacommissie bij de beeld- en oordeelsvormende bijeenkomsten en de rol van de 
burgemeester bij de besluitvormende bijeenkomsten. Al werkenderwijs krijgt het 
vergadermodel dan verder handen en voeten. 

 
3. Geef de griffie de opdracht om in het voorstel eveneens de ingebruikname van de 

raadsconsultatiebrief mee te nemen als bestuurlijk stuk en instrument voor college én de 
raad(sfracties). 
 

 


